
گويا سازمان ليگ 

دنيا  حيدري
  گزارش

مي خواه�د تمام 
راه ه��اي ف�رار 
باش�گاه ها ب�راي دور زدن قان�ون را ببن�دد. 
تصوري ك�ه جديدترين »نوتيس« )هش�دار 
جدي( اين س�ازمان برای اكثر تيم هاي ليگ 

برتري ايجاد كرده است.
درست در شرايطي كه تكاپوي برخي باشگاه هاي 
ليگ برت��ري نش��ان از بي توجهي آنه��ا به قانون 
سقف بودجه داش��ت، اخبار منتشر شده از سوي 
روابط عمومي س��ازمان لي��گ خب��ر از اتفاقات 
تازه اي مي دهد كه ش��ايد بتواند تورم فاحش در 

نقل و انتقالات ليگ برتر را تحت تأثير قرار دهد. 
وضع قانون به  تنهايي نمي تواند بازدارنده باش��د 
و آنچه در اين بين اهميت دارد، ضمانت اجرايي 
قانون است. مس��ئله اي كه در فوتبال ايران كمتر 
ش��اهد آن هس��تيم. اين بار اما گويا قرار اس��ت 
داستاني متفاوت را ش��اهد باشيم، چراكه كميته 
نقل و انتقالات سازمان ليگ در هشداري جدي به 
باشگاه ها اعلام كرده هرچه سريع تر سقف بودجه 

خود را اعلام كنند.
براساس گفته هاي فرشيد طاهري، رئيس كميته 
نقل و انتقالات اعلام س��قف بودجه باشگاه ها از آن 
جهت ضروري است كه سازمان ليگ قراردادهاي 
متجاوز از سقف بودجه باش��گاه ها را ثبت نخواهد 
كرد، به همين دليل باشگاه ها بايد عدد و رقم مربوط 
به سقف بودجه خود را در اختيار سازمان ليگ قرار 
دهند: »قرارداد باش��گاه هايي را كه سقف خود را 
اعلام نكرده يا از س��قف اعلامي عبور كرده باشند 

ثبت نخواهيم كرد و كارت بازي براي نفرات آن تيم 
صادر نخواهد شد. شايد برخي باشگاه ها رقم سقف 
را اعلام نكنند و كمتر از آن مص��وب كنند. با اين 
حال ما در سازمان ليگ قراردادهاي يك تيم را تنها 
تا جايي كه سقف بودجه اعلام شده را رد نكند، ثبت 
مي كنيم و اگر قراردادي باقي بماند ثبت نمي شود. 
براساس قوانين جديد فصل نقل وانتقالات، باشگاه ها 
قبل از ثبت قرارداد بايد سقف بودجه مصوب هيئت 
مديره را به س��ازمان ليگ اعلام كنند و پس از آن 
قراردادها ثبت مي شود، اما تا امروز تنها دو باشگاه 
صنعت نفت آبادان و هوادار تهران سقف بودجه شان 
را اعلام كرده اند تا بازيكنانشان اجازه ثبت قرارداد 

داشته باشند.
            

اما اين تمام ماجرا نيس��ت. بي شك اعلام سقف 
بودجه باشگاه ها به تنهايي نمي تواند كافي باشد و 
اين پيشتر در زمان وضع قانون سقف قراردادها نيز 
ثابت شده است. مسئله اي كه روزهاي گذشته نيز 
برخي بازيكنان سابق بدان اعتراف كرده اند. علاوه 
بر آن، اعداد و ارقامي كه اي��ن روزها در لا به لاي 
مذاكره باشگاه ها با بازيكنان مدنظرشان شنيده 
مي شود، تفاوت فاحش��ي با ارقامي دارد كه گفته 
مي شود قرار است در قراردادها درج شود. تفاوتي 
كه شائبه پرداخت هاي زيرميزي و دور زدن قانون 
را ايجاد مي كن��د، خصوصاً كه طاه��ري، رئيس 
كميته نقل و انتقالات س��ازمان لي��گ نيز مدعي 
است اين سازمان براساس برگه هاي هاي قرارداد 
و همچنين مستندات اعلام شده از سوي باشگاه 
قراردادها را با س��قف بودجه مطابقت می دهد و 

ثبت مي كند و راس��تي آزمايي درباره رقم واقعي 
قراردادها را به دستگاه هاي نظارتي واگذار خواهد 
كرد. همين يك نكته مي تواند دليل خوبي براي 
بي اعتمادي به قانون س��قف بودجه و تأثيرگذار 
بودن آن در بلبشوي نقل و انتقالات باشد. دغدغه و 
نگراني كه با طرح جديد سازمان ليگ مي تواند تا 

حدي حل و فصل شود. 
مهم ترين مس��ئله در تأثيرگذار بودن يك قانون، 
نظارت درس��ت بر اجراي آن اس��ت. مس��ئله اي 
كه گويي اين ب��ار از چش��م آقاي��ان دور نمانده، 
به طوري كه  روابط عمومي س��ازمان ليگ مدعي 
است حسب درخواس��ت س��ازمان بازرسي كل 
كشور، كميته اي متش��كل از نمايندگان سازمان 
ليگ، س��ازمان بازرسي كل كش��ور و همچنين 
دپارتم��ان صدور مج��وز حرفه اي پ��س از ثبت 
قراردادهاي كادر فني و بازيكنان در باشگاه هاي 
ورزشي به منظور بررسي و راستي آزمايي رعايت 
دستور العمل سقف بودجه ابلاغي مستقر خواهد 
كرد. سازمان ليگ همچنين تأكيد كرد هيچ گونه 
ق��راردادي خارج از س��قف بودج��ه ابلاغي ثبت 
نخواهد ش��د و مس��ئوليت و تبعات اجتماعي و 
قضايي آن برعهده باشگاه هاي مربوطه خواهد بود. 

مسئله اي كه پيشتر نيز بدان اشاره شده بود. 
            

اقدام جديد سازمان ليگ اما ولوله اي تازه در فصل 
نقل و انتقالات ايجاد كرده است! ارسال نامه رسمي 
به 16 باش��گاه براي اعلام هرچه س��ريع تر سقف 
بودجه تصويب ش��ده در هيئت رئيسه از يك سو 
و نوتيس سازمان ليگ و سازمان خصوصي سازي 

به برخي باشگاه ها از جمله پرسپوليس، استقلال، 
سپاهان اصفهان و تراكتور براي ارسال قراردادهاي 
تمامي بازيكنان و مربيان شان جهت راستي آزمايي 
از سوي س��ازمان ليگ تكاپوي مش��هودي بين 
تيم هاي ليگ برتري ايجاد كرده است، به طوري كه 
نصيرزاد، مديرعامل باشگاه تراكتور در واكنش به 
تصميم اتخاذ شده مي گويد نمي توانيم در فرصت 
مقرر شده تمامي قراردادهاي خود را ارائه دهيم: 
»ما هميشه موظف هستيم به فدراسيون فوتبال 
و سازمان ليگ پاسخگو باش��يم، ولي درباره نامه 
سازمان بازرسي، چون ما از وجوه و امكانات دولتي 
اس��تفاده نمي كنيم بايد باش��گاه هايي كه از اين 
امكانات بهره مند هستند پاسخگو باشند. از طرفي 
تا قبل از شروع مسابقات )12 مرداد( اين فرصت 

براي ما وجود دارد كه قراردادها را ارائه كنيم.«
نصيرزاده اولين مديري اس��ت ك��ه از تمكين به 
خواسته سازمان ليگ سرباز مي زند، درحالي كه 
اين تنها خواسته سازمان ليگ نيست و پيرو نامه 
بازرس قضايي و بازرس كل امور ورزش و جوانان 
سازمان بازرسي كل كشور، به دليل اينكه بررسي 
و راستي آزمايي قراردادهاي ورزشي اين باشگاه ها 
در دستور كار كميته ناظر بر قراردادهاي ورزشي 
و س��ازمان بازرس��ي قرار گرفته، باشگاه هاي نام 
برده موظفند تا تاريخ 27 تير ماه ليست و تصوير 
قراردادهاي ورزشي خود را به سازمان ليگ ارسال 
كنند. تصميمي كه بايد ديد مي تواند باعث كاهش 
تورم در فصل نقل و انتقالات و ممانعت از دور زدن 
قانون توسط باشگاه ها در پرداختي به بازيكنان و 

مربيان شان شود يا نه.

قهرمان جام جهاني تيراندازي از مس��ئولان خواس��ت از اين رش��ته 

اشرف رامين
م��دال آور حمايت كنند. هفته گذش��ته ب��ود كه مراس��م تجليل از       چهره

مدال آوران تيراندازي به همت اين فدراس��يون برگزار ش��د و سردار 
قرباني، رئيس فدراسيون هديه اي براي هر يك در نظر گرفته بود. بااين حال رقم پاداش ها اصلًا قابل 
قياس با رشته هاي پرطرفدار از جمله فوتبال نبود. در شرايطي كه تيراندازي ايران رشد چشمگيري 
را در سال هاي گذشته تجربه كرده، اما برخلاف وعده هاي داده شده نگاه مديران ورزش به اين رشته 
مدال آور عوض نشده است. در مراسم تجليل همه تيراندازان حاضر از توجه و پاداش های نجومي به 
فوتباليس��ت ها گلايه داش��تند و آن را مايه تأس��ف و نااميدي ساير ورزش��كاران خواندند. سجاد 
پورحسيني در جام جهاني باكو مدال طلا را به گردن آويخت. او كه هيچ قولي براي مدال آوري در 

بازي هاي هانگژو نمي دهد در جمع خبرنگاران خواستار حمايت 
بيش��تر از تيراندازي ش��د: »اميدوارم حمايت هاي مالي و 
معنوي از سوي كميته  ملي المپيك و وزارت بيشتر شود و 
اتفاق��ات خوب��ي بيفت��د. پ��اداش م��ا بس��يار كمت��ر از 
فوتباليست هاست، اما تلاش ما كمتر از آنها نيست، ولی در 

همه جاي دنيا فوتبال فراتر از ساير رشته هاست، 
منتها در كنار آن بايد به 
ساير رشته ها نيز توجه 
شود. البته هدف داريم 
و ب��ا انگي��زه ت��لاش 
مي كني��م و اج��ازه 

نمي دهيم اين موضوعات 
در عملكرد ما تأثير بگذارد.«

آغاز معاينات ورزشكاران اعزامي به هانگژو

تلاش ما كمتر از فوتباليست ها نيست

روند معاينات پزشكي نفرات اعزامي به بازي هاي آسيايي هانگژو از        خبر
ديروز آغاز شده و پروسه بررسي پرونده سلامت همه نفرات يك ماه 
به طول می انجامد. مثل هميشه فدراسيون پزشكي ورزشي براي هر ورزشكار اعزامي به نوزدهمين 
دوره بازي هاي آسيايي يك پرونده سلامت تشكيل داده است. دكتر نوروزي، رئيس اين فدراسيون 
در گفت وگو با مهر به جزييات روند بررسي پرونده ها اش��اره كرده است: »معاينه پزشكي مسافران 
هانگژو دربرگيرنده تمام معاينات داخلي، ارتوپدي، مشاوره هاي تغذيه، روانشناسي و آنتي دوپينگ 
اس��ت، يعني روندي كه در مورد كاروان هاي اعزامي به بازي هاي آسيايي و المپيك طي شده براي 
هانگژو نيز تكرار خواهد ش��د. در روند معاينات پزشكي و تشكيل پرونده سلامت هيچ اولويتي براي 
ورزشكاران و رشته ها نيست. پروسه تشكيل پرونده سلامت نهايت تا يك ماه ديگر ادامه خواهد داشت. 

يك ماه فرصت براي اينكه همه ورزشكاران و تيم ها تحت معاينه قرار بگيرند، كافی است.«

افشاريان: درصدد اعتلاي كيفي هستيم

عملكرد ضعيف داوران در رقابت هاي فصل گذشته 
ليگ برتر، كميته داوران را بر آن داشته تا مصوبات 
جديدي را در نظر بگيرن��د. تصميمي كه به گفته 
خداداد افشاريان، رئيس كميته داوران جهت رشد 
و اعتلاي سطح كيفي، پشتوانه سازي و جوانگرايي 

داوري كشور گرفته شده است: »امسال هيچ داور 
و كمك داوري از ليگ يك )فصل گذشته( به ليگ 
برتر اضافه نمي ش��ود. داوراني ك��ه ميانگين نمره 
نظارت آنها زير 8 يا فاقد قضاوت در ليگ برتر بودند 
به كلاس هاي پيش فصل داوري در ليگ برتر دعوت 

نشدند. كمك داوراني با اين نمره كه زير دو قضاوت 
داش��تند و همچنين داوران متولد 56 و قبل از ماه 
يازدهم 57  نيز دعوت نشدند. داوران و كمك داوراني 
كه در كلاس پيش فصل موفق به قبولي در آزمون 
آمادگي جسماني نش��وند بايد در آزمون آمادگي 
جس��ماني پيش فصل ليگ هاي دسته دوم يا سوم 
ش��ركت كنند كه در صورت عدم قبول��ي يا عدم 
شركت بنا بر هر دليلي در اين آزمون ها تا پايان فصل 
قضاوت نمي گيرند. ارزيابي داوران و كمك داوران 
شاغل در ليگ برتر در پايان نيم فصل جهت ترفيع 
يا تنزل طبق استاندارد يكسان است. ضمن اينكه 
براساس ارزيابي عملكرد در پايان نيم فصل توسط 
كميته داوران، چهار داور و شش كمك داور از ليگ 
برتر به ليگ دسته اول و چهار داور و شش كمك داور 
از ليگ دسته اول به ليگ برتر راه پيدا مي كنند. جز 
داوران بازنشسته و داوراني با 120 قضاوت در ليگ 

برتر، سايرين در هر رده اي بايد در يك رده پايين تر 
نظارت داشته باشند. داوران درجه ملي كه در ليگ 
برتر فوتبال حضور داشتند و حداقل 30 مسابقه در 
ليگ اول نيز قضاوت كردند مجاز به نظارت در ليگ 
دسته اول خواهند بود. داوران درجه ملي كه فقط 
در ليگ دس��ته اول قضاوت كردند براي نظارت در 
همان س��طح بايد حداقل 60 بازي در ليگ دسته 
اول قضاوت كرده باشند. شركت كنندگان در دوره 
نظارت كه مجموع نمرات آزمون آنها زير 50 باشد 
فاقد صلاحيت نظارت در ليگ هاي كشور تا پايان 
فصل هستند. جز داوران و كمك داوران بازنشسته، 
داوراني كه پس از بازنشستگي در كلاس مقدماتي 
نظارت داوري مردود شدند يا در آن كلاس شركت 
نكردند بايد در كلاس ابتدايي نظارت حاضر شوند تا 
در صورت قبولي به كلاس دانش افزايي پيش فصل 

نظارت دعوت شوند.«

 تصميمات جديد

 كميته داوران
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اش�تباه نكنيد؛ اينجا مح�ل برگزاري مس�ابقات 
قوي ترين مردان ايران نيست. قرار هم نيست كه به 
كسي براي بلند كردن وزنه هاي آنچناني و سنگين 
جايزه بدهن�د. اينه�ا بازيكنان مس رفس�نجان 
هستند كه با دستور س�رمربي جديد خود ساكت 
الهام�ي در دوره بدنس�ازي بايد چني�ن حركات 
سختي را انجام دهند تا همه جوره آماده حضور در 
رقابت هاي ليگ برتر شوند. حالا بايد منتظر ماند و 
ديد كه نتيجه چنين س�ختگيري هايي، آن هم در 

پيش فصل به كجا مي انجامد. 

فريدون حسن

اشرف  رامین

شیوا  نوروزي

ليونل هنوز شرايط بازي در امريكا را ندارد

ميامي  در انتظار  مسي
هواداران اينتر ميامي منتظر اولين حضور ليونل مسي در ميدان هستند. 
انتقال جنجالي مهاجم آرژانتيني در حالي با تيم امريكايي رس��مي شد 
كه اينترميامي 11 بازي بدون برد را پش��ت  سر گذاش��ته است. مسي 
بعد از روزهاي سخت خود در لوش��امپيونه، تصميم گرفت دست رد به 
سينه عربستاني ها بزند و در عوض به پيشنهاد ديويد بكهام نه نگفت. او 
قراردادي دو و نيم س��اله با تيم امريكايي امضا كرده و قرارداد مسي نيز 
با معرفي پيراهن ش��ماره 10 او رسمي ش��د. اعجوبه آرژانتيني از سال 
2004 پيراهن بارسلونا را به تن كرد و پس از درخشش فوق العاده براي 
كاتالان ها در سال 2021 از لاليگا رفت. پاري سن ژرمن مقصد بعدي لئو 
بود. منتها اين بازيكن هرگز نتوانست درخشش گذشته اش را در پاريس 
تكرار كند. پس از قهرماني آرژانتين در جام جهاني، عملكرد مس��ي در 
تيم باشگاهي اش به شدت افت كرد و اين مس��ئله انتقادها و اعتراضات 
گس��ترده هواداران را به دنبال داش��ت. همانطور كه پيش بيني مي شد 
مهاجم 36 ساله تصميم نهايي اش را براي ترك فوتبال فرانسه گرفت و 
ايالات متحده مقصد جديدش بود. البته با اين تفاوت كه بكهام به عنوان 
مالك اينترميامي همانند مالكان پي اس جي، اهداف بلندپروازانه اي در 
س��ر دارد كه هنوز موفق به انجام آنها نشده است. در حال حاضر ميامي 
قعرنشين كنفرانس شرق MLS )ليگ فوتبال امريكا( است. بكام با خريد 
مسي و همچنين سرخيو بوسكتس تلاش مي كند شايد به ناكامي هاي 
اين تيم پايان دهد، اما در تازه ترين ناكامي اينترميامي با سه گل مغلوب 
تيم س��نت لوئيز ش��د. تيم تاتا مارتينو در 11 بازي اخير خود نتوانسته 
هيچ تيمي را شكس��ت دهد و تنها با 18 امتياز آخرين تيم شرق امريكا 
محسوب مي ش��ود. علاوه  بر اين س��رمربي ميامي از عدم آمادگي بدني 
مسي صحبت كرده است. اين تيم يك بازي سخت با تيم كروز آسول در 
جام اتحاديه پيش رو دارد و هواداران منتظر رونمايي از ليونل مس��ي در 
اين بازي هستند. با اين  وجود مارتينو معتقد است مسي ابتدا بايد شرايط 
بازي كردن پيدا كند: »نگاهي خوش��بينانه به آينده داريم و با بهترين 
بازيكن دنيا بهتر خواهيم شد. افتخار مي كنيم به اينكه مسي براي ما بازي 
می كند، ولي در مورد او بايد كمي صبور باشيم. لئو هنوز از لحاظ بدني 
كاملًا آماده نيست، اما قطعاً رفته رفته به بهترين فرم خود خواهد رسيد. 

او هر زمان آماده باشد و در وقت مناسبش بازي خواهد كرد.«

 سهميه هاي هندبال، شمشيربازي
و تنيس روي ميز آب رفت

تعلل ستاد عالي و بلاتكليفي ورزش 
تعلل ستاد عالي بازي هاي آس��يايي در اعلام ليست تيم ها و رشته هاي 
اعزامي به بازي هاي آسيايي هانگژو، ورزش كشور را در بلاتكليفي نگه 
داشته اس��ت. در فاصله 68 روز تا آغاز رسمي نوزدهمين دوره المپيك 
آس��يايي، گمانه زني ها در خصوص اعزام يا عدم اعزام برخي رشته ها به 
هانگژو قوت گرفته است. در شرايطي كه قرار بود هفته گذشته ليست 
نهايي از سوي ستادعالي بازي ها اعلام شود، اما تعلل اين ستاد در نهايي 

كردن ليست تيم ها حواشي زيادي را ايجاد كرده است. 
هندبال به عنوان يكي از رش��ته هاي مدال آور توپي ق��رار بود در هر دو 
بخش مردان و زنان، تيم اعزام كند، ولی همانطور كه ش��نيده مي شد 
يكي از سهميه هاي اين رش��ته كاهش يافته و به گفته عليرضا پاكدل، 
مسئولان از فدراسيون خواس��ته اند از بين تيم مردان و زنان يك تيم را 

انتخاب كند!
پاكدل، رئيس فدراسيون هندبال در گفت وگو با ايسنا اين خبر را تأييد 
كرده است: »كميته  ملي المپيك به من نوش��ته است كه ستاد عالي 
بازي هاي آس��يايي تصميم گرفته به انتخاب فدراس��يون يك تيم )يا 
زنان يا مردان( اعزام شود. ما هم پاسخ داديم كه شرايط هر دو تيم مان 
يكسان اس��ت. انتخاب يك تيم كار فدراسيون نيس��ت و ما اين كار را 
نمي كنيم. ضابطه و شاخص مي خواهد. به هر حال اين آخرين خبري 
است كه مي دانيم. ما اس��امي دو تيم زنان و مردان را از قبل داده ايم. 
بحث اين اس��ت كه هر دو تيم براي ما مهم  هس��تند و يك شرايط را 
دارند. نظر ما اين اس��ت كه هر دو تيم بايد اعزام شوند. در بخش زنان 
بارها مطرح شده تيم هايي كه شانس كس��ب رتبه تا ششمي را دارند 
به بازي هاي آسيايي هانگژو اعزام مي شوند. تيم زنان ما در هر دو دوره 

اخير قهرماني آسيا چهارم شده است.«
از رشته شمش��يربازي نيز خبر رسيده س��هميه بانوان و اپه مردان اين 
رشته حذف ش��ده اس��ت. به گفته عليرضا پورس��لمان، شمشيربازي 
كش��ورمان در هانگژو چهار نماينده مرد در اسلحه سابر خواهد داشت. 
رئيس فدراسيون شمشيربازي تأكيد كرد: »با توجه به صحبت هايي كه 
داشتيم، سهميه شمشيربازي چهار نفر در اسلحه سابر مردان است. براي 
دختران هم جاي مذاكره است . به ما گفته اند كه اگر قول مي دهيد جزو 
پنج تيم برتر باش��يد براي اعزام دختران مكاتبه مي كنند. البته آخرين 
مهلت اعلام ليست اوليه به پايان رسيده است. با اين حال شايد با مكاتبه 
بتوانند نفراتي را اضافه كنند. ما يك بار دلايل و مستندات خود را براي 
دفاع از دختران ارائه داده ايم و دوباره هم اين كار را انجام مي دهيم. براي 
ما فرقي نمي كند؛ هم براي سابر و هم اپه دنبال سهميه هستيم. مي دانيم 

اگر كميته  ملي  المپيك اين شانس را به ما بدهد راضي خواهد بود.«
تا پيش از اين قرار بود در رشته تنيس   روي ميز چهار ورزشكار )سه مرد و 
يك زن( در بازي هاي آسيايي به مصاف حريفان بروند، اما گويا در ليست 
نهايي سهميه اين رشته به دو ورزشكار مرد كاهش يافته است. سرمربي 
تيم ملي از اين موضوع ناراحت است و آن را برخلاف روند رو به رشد تنيس 
روي ميز مي داند. تنها بانوي ركابزن ايراني در المپيك آس��يايي پيش رو 
نيز دغدغه عدم اع��زام مرب��ي اش را دارد. فرانك پرت��وآذر تنها نماينده 

دوچرخه سواري كشورمان در بخش زنان در هانگژو خواهد بود.

 تاراج بيت المال
با آپشن هاي من در آوردي

فوتبال باش��گاهي ايران در آغاز هر فصل ش��اهد يك خيمه شب بازي 
تمام عيار اس��ت كه نتيجه آن چي��زي جز افزايش وحش��تناك رقم 
ق��رارداد بازيكنان، مربي��ان و كادر فني تيم ها و پر پول ش��دن جيب 
دلال ها نيس��ت. البته در اين ميان بالاخره چيزي ه��م عايد مديران 
فوتبال از مدير باش��گاه گرفته تا مديران بالادست هم مي شود كه اگر 
نمي شد حتماً در تمام اين سال هاي گذشته فكري به حال اين ريخت 

و پاش هاي ميلياردي مي كردند. 
قانون سقف بودجه و سقف قرارداد و منع ثبت قرارداد براي باشگاه هاي 
بدهكار هم فقط براي سركار گذاشتن من و شمای هوادار فوتبال است، 
والا اين جماعت چنان روي بيت المال چنب��ره زده اند كه هيچ قدرتي 
نمي تواند آنه��ا را بلند كند. ام��ا در ميان تم��ام بيت المال خوري هاي 
جماعت فوتبالي موضوع برخي آپش��ن ها در قرارداد بازيكنان بس��يار 
جالب توجه اس��ت؛ مثلًا به دروازه بان تيم باب��ت گل نخوردن پاداش 
مي دهند يا به مهاج��م براي گل زدن، به هافبك براي بازيس��ازي و به 
مربي هم براي آنكه تيمش نتيجه گرفته پاداش مي دهند و خلاصه به 

هركس يك جور آپشن مي دهند!
در تعريف وظيفه دروازه بان در فوتبال عنوان مي ش��ود، بازيكني است 
كه درون دروازه قرار مي گيرد و وظيفه اش حراست از دروازه تيم و گل 
نخوردن اس��ت. براي مهاجم هم تعريفي دارد؛ بازيكني كه بايد تلاش 
كند تا دروازه حريف��ان را باز كند. طبيعتاً مربي و س��رمربي هم نبايد 
برنامه اي جز پيروزي و موفقيت تيم داشته باشند. هر كدام از اين سه 
عنصر اگر برخلاف اين وظايف عمل كنند به باشگاه، تيم، هم تيمي ها 
و هواداران خيانت كرده اند و اگر كارشان را درست انجام دهند وظيفه 
تعريف شده ش��ان را انجام داده اند. حالا چگونه اس��ت ك��ه دروازه بان 
به خاطر گل نخوردن و مهاجم براي گل زدن و سرمربي براي پيروزي 

آپشن می گذارند و به قراردادشان اضافه مي شود؟!
جالب تر اينجاست كه تمام اينها بعد از پايان فصل و در صورت كسب 
موفقيت و قهرماني هم پاداش مي گيرند، مثلًا اگر مهاجم آقاي گل 
ش��ود پاداش مي گيرد. قراردادها هم كه سر جاي خودشان است و 
اين يعني اينكه يك بازيكن براي انجام وظايف تعريف شده اش در 
تيم سه بار پول مي گيرد. هم رقم قراردادش را كه هر سال با همت 
س��ازمان ليگ و فدراس��يون فوتبال و دلال ها ب��الا و بالاتر مي رود 
مي گيرد، هم آپشن هايي كه براي انجام وظايف اصلي اش به قرارداد 
اضافه شده را دريافت مي كند و هم اگر موفق شود پاداش آخر فصل 

را به جيب می زند. 
توجه كرديد بيت المال اينگونه توسط فوتبال و باشگاه هاي دولتي 
به تاراج مي رود. عده اي به اسم دلال نشسته اند و از خودشان آپشن 
توليد مي كنن��د و بعد آن را براي افزايش رقم ق��رارداد بازيكنان به 
باشگاه ها مي دهند. عده اي هم هستند كه به اسم هوادار هر روز بنر 
به دست مي گيرند و جلوي وزارت ورزش و مجلس جمع مي شوند 
و فرياد مي زنند ك��ه چرا به بازيكنان تيم ها آپش��ن هاي ميلياردي 

نمي دهيد!
اين ماجراي تلخ هر س��ال تكرار مي شود و هر س��ال هم فقط همه 
نگاه مي كنند و قول برخورد مي دهند، اما نكته اينجاست تا زماني 
كه فوتبال به صورت درس��ت و برنامه ريزي ش��ده خصوصي نشود 
اين بيت المال خوري ها ادامه دارد و س��ال به س��ال هم بدتر از قبل 

خواهد شد.

تيم ملي بسكتبال ايران براي پيگيري اردوهاي خارج از كشور خود 
در مسير آماده س��ازي براي جام جهاني 2023، ساعت 10 شنبه 
شب، 24 تير ماه تهران را به مقصد استانبول ترك كرد. ملي پوشان 
ايران اين اردوي تقريباً يك هفته اي را در شهر »مانيسا« كه نزديك 
ازمير است پشت سر خواهند گذاشت و سپس يك بازي تداركاتي 
با تيم ملي تركيه برگزار مي كنند. هدايت تيم ملي تركيه برعهده 
ارگين آتامان است كه دوس��تي نزديكي با هاكان دمير، سرمربي 
تركيه اي تيم ملي ايران دارد. اين اردو نيز با هماهنگي هاي »دمير« 

براي تيم ملي ايران فراهم شده است.

تيم ملي بسكتبال به تركيه رفت

جش��ن تولد يك س��الگي »راديو ورزش بانوان« با حضور مديران و 
پيشكسوتان راديو، نواب رئيس فدراس��يون هاي ورزشي، قهرمانان 
و اهالي رسانه برگزار مي شود. به گزارش روابط عمومي راديو ورزش 
بانوان، 25 تير ماه سال گذش��ته بود كه معاونت صداي رسانه ملي و 
شبكه راديويي ورزش با توجه ويژه به بانوان ورزشكار كشورمان براي 
نخس��تين بار اولين كانال راديويي ورزش بانوان را با ش��عار »صداي 
ورزش زنان«  تأسيس كردند تا صداي جامعه ورزش بانوان و پلي بين 
نهادها و متوليان ورزش آنان باشد. از جمله مهم ترين مأموريت هاي 
راديو ورزش بانوان، مطالبه گري در حوزه ورزش قهرماني و همگاني 
است كه سال هاي زيادي به دليل نبود رس��انه اي تخصصي، اين امر 
مغفول مانده بود. جشن تولد يك سالگي »راديو ورزش بانوان« امروز 

از ساعت 10 الي 12 در ساختمان شهداي راديو برگزار مي شود.

صداي ورزش بانوان در آستانه يك سالگي

ضرب الاجل به قانون گريزان فوتبال

»نوتيس« 
 سازمان ليگ 
به باشگاه ها

 بدنسازي 
يا تمرين پيش فصل
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